
SN - Litteraturvidenskab og Kulturstudier
(Studienævnsmøde)

06-10-2021 10:15 - 12:00

zoom

Deltagere:
Adam Paulsen (AP), Anne Klara BomAB), Charlotte Kroløkke (CK), 
Martin Hemmje Østergaard(MØ), Robyn Hjære Jakobsen (RJ), 
Sally Alsted Nørgaard (SN), Søren Frank (SF), Sten Pultz Moslund 
(SM), Signe Østergaard Christensen (SØ), Jeanet Dal (JD)
Fraværende: Madikken Emmalie Zelda Thomsen, Mervan Erdem
Referent: Ingelise Nielsen



Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Beslutning for Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen er godkendt.

Punkt 2: Orientering om godkendt referat fra møde den
25. august 2021

Beslutning for Punkt 2: Orientering om godkendt referat
fra møde den 25. august 2021

Studienævnet tog orienteringen til efterretning.

Punkt 3a: Studienævnsformanden

- Ændret dispensationspraksis ifm. ophævelse af restriktioner
- Håndtering af smitte i E2021 og onlineundervisning
- Data om optaget 2021
- Valg 2021
- Nye professorer
- Normaftale
- Sammenlægning af censorkorps

Beslutning for Punkt 3a: Studienævnsformanden

- Alle restriktioner og særlige dispensationsmuligheder relateret til Corona-situationen er
nu fjernet.

- Vi har fået information fra fakultetet om, hvordan vi håndterer smitte i efteråret 21 - og
om praksis for onlineundervisning.

- Vi har haft et fint optag på både Litteraturvidenskab og Kulturstudier.
Litteraturvidenskab havde en kvotient på 7,8 og 40 ud af ca 50 optagne
var førsteprioritetsansøgere.

- Der er valg til studienævnet i november. På Litteraturvidenskab har studiementoren
orienteret om det via Facebook, og på Kulturstudier laves der et online-møde for
interesserede. Denne gang er både studerende og VIP på valg.

- Torsdag den 7. oktober er der tiltrædelsesforelæsninger for Karen Hvidtfeldt og
Charlotte Kroløkke fra Kulturstudier, der er blevet udnævnt til professorer. Tillykke fra
studienævnet.

- Der er blevet vedtaget en ny normaftale for VIP-personale. Den vigtigste ændring er, at
hvor man før var ansat med 50% af sin tid til forskning og 50% til
undervisning/administration - så er det nu ændret til 45% til forskning og 55% til
undervisning/administration. Tidligere skulle man undervise 6 timer om ugen, så var der
balance - men nu skal man mere finmasket registrere sit tidsforbrug. Overordnet set er
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aftalen en forringelse af undervisernes vilkår, men der kan være enkelte elementer, som
kan ses som en forbedring, f.eks. at man nu får 25 minutter til feedback, hvor den tid før
skulle findes i forberedelsen. Normaftalen skal nok ses som en udløber af
budgettilpasningsprocessen. AB gjorde opmærksom på, at aftalen sandsynligvis vil føre
til en forringelse af undervisningen og af den almindelige relation til de studerende, da
aftalen indebærer, at man som underviser kun udfører arbejdsopgaver, som er
kompensationsgivende.
De studerende i studienævnet bad dernæst om, at der blev sendt en besked til
fakultetsledelsen, hvor de bliver opfordret til at orientere de studerende om normaftalen
og dens konsekvenser. Studienævnet besluttede at indsende en sådan opfordring. NB:
Studienævnet er senere blevet orienteret om, at fakultetsledelsen planlægger at afholde
et stormøde for de studerende, når møderne for det videnskabelige personale er
overstået.

- Censorkorps for Æstetik og Kulturanalyse og Kultur og Formidling fusioneres med
censorkorps for Litteraturvidenskab og KRoF. Censorer skal genbeskikkes i den
anledning.

Punkt 3b: Studieleder Kulturstudier

- Handleplaner SMU 21

Beslutning for Punkt 3b: Studieleder Kulturstudier

- Der er udarbejdet en handleplan som opfølgning på studiemiljøundersøgelsen 2021.
Planen er efter foregående bemyndigelse fra studienævnet allerede indsendt til
fakultetet.

Punkt 3c: Studieleder Litteraturvidenskab

- Handleplaner SMU 21
- Aftaler på møde om employabilitetsindsatsen på Litteraturvidenskab

Beslutning for Punkt 3c: Studieleder Litteraturvidenskab

- Der er udarbejdet en handleplan som opfølgning på studiemiljøundersøgelsen 2021.
Planen er efter foregående bemyndigelse fra studienævnet allerede indsendt til
fakultetet.

- Der har været afholdt et møde om employabilitetsindsatsen på Litteraturvidenskab.
Mødets formål var at systematisere forskellige tiltag og komme med input til, hvad man
yderligere kan gøre. RIO gav udtryk for, at LItteraturvidenskab er en af de uddannelser,
som allerede har gjort mest: I de senere år har der været et samarbejdet med RIO om 26
aktiviteter. Alumneforeningen og mentorordningen blev diskuteret, foruden casebaseret
undervisning, formidlingsprodukt, obligatoriske studiegrupper og praktikophold.

Punkt 3d: Studerende

Punkt 3e: Andre
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- Mulig adgang for studienævnsmedlemmer til Uddannelsesberetningen på Teams
- Økonomioversigt

Beslutning for Punkt 3e: Andre

- Der er blevet mulighed for at tilknytte menige medlemmer af SN til den Teams-gruppe,
hvor man kan se materialesamlingen fra seneste uddannelsesberetning 2020.

- Vi har fået en oversigt over forbrugt annuum til dags dato.

Punkt 4: Behandling af indkomne studenteransøgninger

Se ansøgninger i SAGA

Beslutning for Punkt 4: Behandling af indkomne
studenteransøgninger

Se det lukkede referat.

Punkt 5: Talentudmærkelser for Forår 2021

Beslutning for Punkt 5: Talentudmærkelser for Forår 2021

SF orienterede om, at der er tre typer af talentudmærkelser:

- Curriculære udmærkelser f.eks. i forbindelse med typisk specialet
- Deltagelse i talentprogrammer
- Ekstra-curriculære udmærkelser, hvor man udviser særlig talent efter kriterier fastsat af
studienævnet. Her har studienævnet tidligere fastsat kriterier, som var i
overensstemmelse med det, fakultetet forslog.

Studienævnet blev enige om at tage sagen op igen på næste møde, hvor man
nærmere ville overveje de kriterier for ekstra-curriculære aktiviteter, som skal
gælde for studienævnet for Litteraturvidenskab og Kulturstudier.

Punkt 6: LITT: Semesterrapporteringsmøde

Beslutning for Punkt 6: LITT:
Semesterrapporteringsmøde

Mødet gik fint. Der kom et forslag om at Litteraturen i det udvidede felt blev afviklet over
to semestre, således at studerende i praktik kunne få gavn af den faglighed, som faget
indeholder. Vi overvejer at arbejde videre med den idé.

Studienævnet tog orienteringen og forslaget til efterretning.

Punkt 7: Ingen sager til behandling
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Punkt 8a: LITT: Decentral studiestartsevaluering

Beslutning for Punkt 8a: LITT: Decentral
studiestartsevaluering

Der er generel tilfredshed med studiestarten og en fin svarprocent, men der
nævnes også ting, som kan forbedres. Mange giver udtryk for, at det er godt at få ansigt
på underviserne. Det kan indikere, at det er vigtigt, at alle undervisere møder op - ikke
bare dem, der skal undervise på første semester. Der er stor tilfredshed med
studiegruppedagen, også mere end vanligt. Adam Paulsens oplæg roses, introduktionen
fra ældre studerende om fagråd, studierejser mv. roses - men der er desværre en del
negative kommentarer om tutorerne. Det er studerende, som gør en indsats for en
nærmest symbolsk betaling, så det er lidt ærgerligt, når de ikke får anerkendelse for det.
Noget kan tyde på, at tutorerne fremover skal støttes i at være mere strukturerede.
Mange forslår desuden, at studiestarten udvides med en dag, så forløbet bliver mindre
komprimeret, og at der afsættes mere tid til sociale aktiviteter. MØ gjorde opmærksom
på, at tutorerne balancerer mellem fakultetets krav om, at programmet skal være fagligt,
og så ønsket om at tilføje mere socialt. SF tilføjede, at der er sket en erfaringstab, da
2020- årgangen kun har oplevet studiestart under corona-begrænsninger. SN fortalte, at
på Aalborg Universitet forpligter en koordinerende tutor sig til to år, sådan at der aldrig er
et hold tutorer, som starter uden deltagelse af en erfaren tutor.

Studienævnet tog evalueringen til efterretning og Litteraturvidenskab vil tage de
forskellige input med, når næste studiestart skal planlægges.

Punkt 8b: LITT: Forskningsdækning

Handleplanspunkt Uddannelsesberetning 20:
-Opmærksomhed på at bruge hele bredden i forskningsmiljøet (engelsk, tysk, spansk,
dansk, litteraturvidenskab)

Beslutning for Punkt 8b: LITT: Forskningsdækning

Studienævnet startede med en mere overordnet diskussion af, hvorledes punkter fra
Uddannelsesberetningernes handleplaner skal behandles i studienævnet. Dels var
studienævnet enige om, at de naturligvis skal forbehandles i faggrupperne, og derefter
kort kan afrapporteres i studienævnet. Men holdningen var også, at der i studienævnet
kan komme god synergi fra nævnets andre uddannelser - samt at studenterperspektivet
kan hentes i nævnet.

Derefter gik studienævnet over til at diskutere handleplanspunktet om at bruge hele
bredden i forskningsmiljøet. SF orienterede om, at efter der er skåret timer væk på
bacheloruddannelsen samt tredjeåret er lukket, så kan undervisergrupppen på
Litteraturvidenskab faktisk dække de fleste udbudte timer - men alligevel henter vi
jævnligt undervisere ind fra andre forskningsmiljøer, f.eks. dansk og tysk.

Punkt 8c: LITT: Employabilitet

Handleplanspunkt uddannelsesberetning 20:
-Fokus på promovering af produktspecialer (evt. i samarbejde med en virksomhed)
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-Samarbejde med RIO om iværksætteri på KA

Beslutning for Punkt 8c: LITT: Employabilitet

- Der har hidtil kun været få studerende, som har lavet et produktspeciale. Vi har indført
muligheden under inspiration fra Kulturstudier, og da Erik Granly nu er blevet tilknyttet
faggruppen på Litteraturvidenskab, så er planen, at han skal medvirke til at styrke
interesssen for den type speciale.

- RIO fortæller os, at mange Litteraturvidenskabsstuderende er interesserede i
iværksætteri, og det er vores intention at følge mere op på den tendens.

Punkt 8d: LITT: Internationalisering

Handleplanspunkt Uddannelsesberetning 20:
-Fokus på oprettelse af nye/bedre udvekslingsaftaler

Beslutning for Punkt 8d: LITT: Internationalisering

Litteraturvidenskab har fokus på, at de studerende skal have en breddere palet af
konkrete udvekslingsaftaler at vælge imellem, når de skal til udlandet. Corona-situationen
har dog sat dette arbejde i bero, men det vil blive genoptaget snarligt.

Punkt 8e: LITT: Optag, frafald og employabilitet

Handleplanspunkt Uddannelsesberetning 20:
-Udbud af Litteraturvidenskab som gymnasierettet uddannelse

Beslutning for Punkt 8e: LITT: Optag, frafald og
employabilitet

Corona-situationen har flyttet fokus fra dette indsatsområde, men vi er stadig meget
interesserede i at arbejde videre med punktet.

Punkt 8f: LITT: Studieintensitet

Handleplanspunkt Uddannelsesberetning 20:
-Fortsat tydeliggørelse af, hvad der indeholdes i sammentælling af studietiden
-Fortsat fokus på, hvordan man kan øge studieintensiteten på studiet – bl.a. indførsel af
mødepligt, ændrede prøveformer etc.

Beslutning for Punkt 8f: LITT: Studieintensitet

Vi har en registreret studieintensitet på 39 timer om ugen - så den ligger, hvor den skal.
Vi har fortsat fokus på, at dette gode resultat fastholdes.

Punkt 8g: LITT: Frafald

Handleplanspunkt Uddannelsesberetning 20:
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-Inddrage studerende som aktivt har valgt Litteraturvidenskab på SDU fremfor KU

Beslutning for Punkt 8g: LITT: Frafald

Litteraturvidenskab har en af de laveste frafaldsprocenter på Humaniora i 2020. Noget
tyder på, at pandemien kan have været medvirkede til, at de studerende er flyttet til byen,
således at de ikke har skulle pendle - og vi derfor ikke har haft det almindelig frafald til
fordel for KU. I 2021 har langt hovedparten har valgt os som førsteprioritet, men til
gengæld virker det til, at der er flere pendlere. Det lader til at være en fordel at optage
lokale studerende, og nye tiltag om markedsføring af uddannelser kan måske hjælpe os
her. Vi vil følge frafaldstallet nøje.

Punkt 9: Aktiviteter under studiegenstartspuljen

Beslutning for Punkt 9: Aktiviteter under
studiegenstartspuljen

Der er kommet fire ansøgninger til studiegenstartspuljen (kr. ca. 40.000) - plus eventuelt
overskydende annuum fra 2021:

1 - Tre studerende LITT: afholdelse af litteraturfestival - kr. 14.780
2 - En studerende KUL: Foredrag med Maja Elverkilde - kr. 5.950
3 - Studietursudvalget LITT: Tilskud til en tur kr. 5000 / Barudvalget LITT: Højtaler og spil
- kr. 800
4 - En studerende LITT: To Filmvisninger/foredrag, to teaterforestillinger (intet konkret
budget)

Studienævnet diskuterede ansøgningerne. Den generelle holdning var, at de støttede
arrangementer i vid udstrækning skal være åbne for studierende på både LITT og KUL,
dog er Litteraturvidenskabs fredagsbar kun for litteraturvidenskabsstuderende. CK
opfordrede til, at studerende fra Kulturstudier i foråret søger midler til at etablere egen
fredagsbar.

MØ foreslog, at de studerende bag forslag 1 og 2 blev sat i forbindelse med hinanden for
at undersøge muligheden for at lave en samlet event. Studienævnet støttede dette
forslag.

Studienævnet besluttede flg.:

1. og 2. sammen: Der bevilliges kr. 21.000
1. alene: Der bevilliges kr. 15.000
2. alene: Der bevilliges kr. 6.000
3. Studietursudvalget: Vi er positivt indstillet, men er nødt til at have et konkret
budget./ Barudvalget: Der bevilliges kr. 800.
4. Vi er positivt indstillet, men er nødt til at have et konkret budget. Det anbefales,
at nogle af aktiviteterne prioriteres.

Punkt 10: Eventuelt
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